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Издава варненската Окрж?кна Постоянна Комисия. 
Излиза най-малко три пжти въ месеца. 

Абонаменть 2 лева годишно, 1 л. за 6 месеца 
на общините, училищата, кръчми, хотели, и кафенета 

въ окрхга — безплатво. 
Всичко що се отнася до вестника да се изпраща 

у до: Постоянната Комисия—Варна. 

За обявления отъ частни лица се плаща на I стр. по 1 лв. 
на редъ; II и Ш стр. по 10 ст. па дума, IV по 5 ст. на дума. 

За общински и такива отъ други учреждения за I стр. 
10 ст. на дума, II и III 5 ст. на дума; IV 3 ст. па дума. 

„Българско зърно*. 
Съ истинско удоволствие даваме тукъ 

место на следното писмо, което се касае до 
едво ДБЛО ззслужаваще горещото съчувст
вие на всички искрени радетели за култур
ното повдигане на нашата страна. 

До г-нъ редактора на в. „Деньа. Моля 
ви, г-въ редакторе, да дадете место въ по
читаемия ви Б4СТВИКЪ на следните редове: 

Презъ врЬмето на славянския съборъ въ 
София 1910 г., по инициативата на извест
ните руси г. г. А . Башмаковъ, Д, Вергунъ 
и К. Геруцъ, се състави и у насъ дружество 
„Българско зърно - подобно на сжществую-
щею въ Русия отъ неколко години дружество 
„Руское зерноа, което е дало блестящи ре
зултати. 

Щльта на българското дужество зърно, 
на късо казано, е да изпраща то заможни 
младежи селяни-земледЬлци въ културните 
славянски земи, гдето да изучаватъ практи
чески земледелието и отраслите му. 

Всекиму е известно, че трудътъ облаго
родява човЬка, че само чрезъ трудъ ний мо-
жемъ да сиасимъ нашата народность отъ ико
номическо робство при съвремената жестока 
икономичесча борба на по-културните народи, 
като се стараемъ да усъвършенствуваме на
шето земледелие и отраслите му чрезъ прак
тическо и.<учваве. За България като страна 
землед!лчес; а, тази идея, т. е. практическото 
изучване, требва да стане край&гьленъ ка
мък ь по цкшто социално и държавно ус
тройство 

Нуждата отъ практическа обука но зем
леделието у насъ отдавна е вече съзната, 
както огь хора, които боравягъ съ това дЪоо, 
тъй и отъ правителствата; така преди не
колко юдини се създадоха по околиите прак
тически катедри по земледелието, а тази го
дина, по инициативата * на м то на зедмлед., 
екскурзии, въ културни славянски земи, на 
държавна сметка; но, каквито и да еж тези 
катедри и екскурзии, все пакъ работата се 
свежда на четене лекции и гледане какви 
блестящи резултати сд достигнали хората. 
Кому не е известно, че народните маси с& 
консервативни? Нашиять земдеделецъ, за да 
го убедишъ въ преимуществото на известна 
система за обработване земята си, нуждно е 
не само да види съ очите си плодовете отъ 
това, но и самъ да произведе опита, та да 
възприеме новото. Садовския и Русенския об

разцови чифлици с&ществувагь огь десятки 
годиии, нивите на околните селяни грани-
чатъ непосредствено съ тЬзи на чифлика, 
обаче, и до день днешеиъ селянипътъ въ 
нищо не е измЬнилъ на прадЬдовския спо-
собъ по обработване земята.' Очевидно е, че 
за селинина се иска друго нещо, а именно: 
всека година да се изпращатъ въ славян
ските културни земи, възможно полече мла
дежи селяни-земледЬлци, които да работятъ 
въ стопанствата подъ наблюдението на са
мите стоиани, като прости работници, тъй 
като това се практикува • отъ редъ години 
отъ руски селяни, които, се изпращатъ огь 
друж. „Руское зерно" освЬаъ въ славянските 
земи, но и въ Дания; единъ руски селянияъ, 
който е работилъ въ едно словенско стопан
ство една година, БЪ писмото си до друже
ството пише: пазъ се научих ь отъ тези 
добри хора на трудолюбие, търпение,' прнле-
жание и всекакви знания по земледелието и 
отраслите му, считамъ се за крайно щастливъ, 
че можахъ да постигна това, което по-рано 
см^тахъ за невъзможно, и да видя това, ко
ето по-рано сметахъ за приказки". 

Изь в. День„ бр. 2811 т. г. 

Извлечения отъ протоколите отъ IV редовна 
сесия на Варненския Окр. Съветъ. 

ПРОТОКОЛЪ № 14. 

на Варненския Окр. Съветъ огъ заседанието 
му на 8 октомври 1911 г. (4-та редовна 

сесия, 8-й изборенъ периодъ). 

(Продължение отъ бр. 13.) 

РЪШЕНИЕ & 52. 
Прочете се и се прие протокола на съве

та № 13 огь 7. х. т. г. съ прибавката, на
правена отъ Р. Николовъ, че по въпроса за 
заема по водоснабдяването селата въ окржга, 
той е подържалъ предложението на г. Мирски. 

К . Мирски, — въ края па последното 
*зас4дание па съвета, вследствие станалите 
пререкания между некои оть г. г. окр. съвет-,1 
ници и г. председателя на пост. комисия Д. 
Шиковъ, последния сложи въпроса на дове
рие и поиска да му се гласува такова на днеш
ното заседание. — Мисли, че въпрось на до
верие може да става само при интерпелация 
направена огь никой члень на съвета, а та 

кава не&са. Иска да се пести и така краткото 
време, понеже на съвЬта предстои още много 
работа. 

Д Шаковг намира, че упрЬците, хвърлени 
въ последното заседание па съвета отъ г. 

| Карамихаилова, по въпроса за заема, еж сил
ни и обвиняващи пост. комисия въ бездей-
ность. Намира че е обиденъ и веднажъ сло-
женъ въпроса на довЬрие, требва да се гла
сува такова, или 1зкаже недоверие. Моли г. 
Председателя да постави въпроса на гласуване. 

Кр. Мирски чете правилника за вътреш
ния редъ на заседанията на окр. съветъ и 
намира, че не може да се повдига въпросъ 
на доверие безъ ннкакьвъ поводъ, като ин
терпелация и др. 

Карамихагшвъ. Когато двама души ося-
дятъ комисията въ нещо, не значи недоверие. 
Но е искалъ да се взема решение и се веж
ди комисията въ бездниность, а и последната 
не се е амбицирала съ своето предложение по 
въироса. Нема поводъ за гласуване доверие. 

Д. Шиковъ, — даже и само по поводъ 
гоакаяия може да се иска доверие, — това 
не е непарламентарво. 

Ер. Мирски. На дневенъ редъ е водоснаб
дяването па окр&га. Ако комисията прави ка-
бинетенъ вьпрось по НБКОЯ точка огь дневн. 
редъ или има подадена интерпелация, само 
тогава може да става вънросъ на доверие. — 
Дадохъ от1ихъ вь вечрашного зиседапие, за 
да се формулира друго нЬкое предложение по 
водоснабдяването, вънъ огь това на иост. КО
МИСИЯ. Ако сега има такова, да ми се даде. 

Д. Шиковъ съобщава, че пост. комисия има 
формолирано мнение, — съобщава го устно: 
Комисията намира, че фонда но водоснабдя
ването отъ 50 хил. лв., усиленъ съ 40 х. лв., 
ще е достатъченъ да се почне рабл*ата по во
доснабдяването. Намирл ЮЛБМИЯТЪ заемъ не-
износенъ, защото ще се плащать напусто лих
ви върху делата сума, а на първо време ще 
се използува само малка часть отъ заема. 

Бр. Мирски чете проекто- решение, което 
съобщавалъ за улеснение на работата: 1. — 
Варнен. окр. сгъветъ^ като имаше рЬшението 
си отъ 9/Х 1910 г. Л: 80 и доклада на Вар
ненската овр. Пост. Комисия, по който еключ-
ванего на двумилионенъ заемъ се е оказало 
невъзможно, реши: 1) Бюрото по снабдяването 
съ здрава вода селата въ окрхжието, да про
дължи да съставя планове и проекти за водо 
проводи, преди всичко на ония села, които 
понскать законосъобразно това, а пра нем&не 
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заялления отъ такива села, подадени съ по
становления отъ надлежните сел.-общински съ
вети, утвърдени съгласно закона, да се пра-
в4тъ такива планове на села,? които бждагь 
опр4делени отъ Варнен. окр. хигиеииченъ сь-
в4тъ за най-нуждени за пнвка вода, и то 
първо за по едно село отъ всЬка околия на 
окрхга. 2) Упълномощава се Варненската окр. 
постояна комисия, да сключи проектъ на до-
говоръ съ Българската народна или Земледел-
ска банки, за единъ заемъ най-ма-̂ ко отъ 200, 
000 лв. и най-много 500 хил. лв., за селата, 
нуждающи се отъ водопроводи, подъ гаран
цията на Пост. комисия, по условия,, одобре
ни отъ тая комисия и утвърдени отъ- прави
телството. Заемътъ да служи за усилване фон
да за водоснабдяване селата въ Варненския 
окрхгъ съ вода, за което е горепоменатото 
решение № 80 отъ 9. X. 910 г. и 3) Ва-тЪ-
нен, окр. постояна комисия да отпусна презъ 
1912 год. заемъ, подъ гаранцията на йадлеж-
ната сел. община, на онова, или на онир села, 
за които има приготвени нуждните проекти за 
водопроводи, следъ утвърждение решението на 
комисията отъ правителството. 

г. Шиковъ и некои отъ г. г. съвЬтници-
те считатъ, че отъ заема ще се правязь во
допроводи, — не, това ще става отъ фонда, 
усилванъ отъ ежегодните заеми за усилв-шето 
му. Сумата, находяща се сега въ фонда, ще 
е достатъчна за изучванията презъ 1912 г. 
— Намира, че, за по-скоро реализиране *дея* 
та по водоснабдяването, още щната гоцина 
да се почне изпълнението на готовите проек
ти, като се заеме 200, а най-много 500 дил. 
лв. Е противъ заемането по големъ заемт за
щото заемите бавно се отпущатъ на общнзи-
те и напраздно ще се плащатъ лихви. 

Д-ръ Карамихаиловъ намира, че тукъ има 
игра на думи: вмЬсто заемъ, казвало се̂  че 
фойда ще се усили съ 200 хил. лв. а !ртъ 
где ще се вземе тая сума? — пакъ чрЬзъ 
заемъ. Намира, че мнението му сходно:съ 
предложението на г. Мирски. Противник* е 
на предложението на пост. комисия за водо-

| снабдителенъ фондъ. Иска още тая година да I 
се сключи заема отъ 200 хил. лв., съ която 
сума да се изпълнятъ готовите проекти, пое
то ще послужи за реклама и поощрение на 
населението. I 

Р. Нжоловъ намира предложението на 
пост. комисия неизносно, защото ще се пре-
товарять данъкоплатците. Сьгласенъ е съ Ка-
рамихаилова, даже и лихвите да бждатъ за 

I сметка на селата, които ще си нааравятъ 
водопровода. Да се даде право на постояната 

I комисия да сключи единъ 200 хиляденъ заемъ 
и се водоснабдятъ тия села, които еж поис
кали чрезъ референдумъ. | 

Карамихаиловъ мисли, че е по-добре по- I 
ловината отъ лихвите да понесе окряга, а 
половината общините. 

Р . Щиколовъ иска селото и общината, къмъ 
която то припада, да плащатъ по наполовина 
лихвите, I 

| Кр. Мирски съобщи, че предложението на I 
комисията отъ вчера е допълнено така: . . . 
„Фонда за водоснабдяването, който е около 

I 50 хил. лв,, да се усили за 1912 г. съ още 
40 хил. л в . . . ." и намира, че е непрепо-

1 рхчително да се отметаме отъ миналогодиш
ното си решение по тоя жизненъ въпросъ. 

Д. Шиковъ признава, въпроса е жизненъ, 
но иска правилното му разрешение. Мисли, 
че съ големъ заемъ само ще се претоваримъ 
съ лихви, защото (чете закона по сключване 
общински заеми) формалностите по сключване 
общински заеми съ твърде сложни и презъ 
идната година едва ли ще се разрешатъ та
кива на 3—4 общини, и лихвите отъ голе
мия заемъ ще текатъ и тежатъ на окр&га. I 
Навежда примеръ съ училищния фондъ, който 
още яе е пласиранъ, благодарение многото 
формалности по заемите. — Мисли, че презъ 

I 1912 год. едва ли ще успЬятъ да сключатъ 1 
заемъ 3 или 4 села за водоснабдяване, а 
фонда за тая цель отъ 50 хил. лв., усиленъ 
съ 40 хил. лв. по бюджета за 1912 г., ще 
бвде достатъченъ да посрещне нуждите на 
първо време и така усилванъ ежегодно, ще 

Стефанъ П. ХарЕевъ. 

Една разходка до манастири 
св. „Константинъ" 

Щътни белеъки). 

15 юлий 1912 и 

Въ часа два и половина следъ обедъ въ 
най-юлемата жега, тръгнахме съ г. К. за 
мопастиря „ся. Констаптинъ*. 

Пътьть за монастиря извива край живо
писните Варненски лозя, по двете страни на 
които се* редятъ хубави спретнати вили съ 
изящна архитектура. 

Вилите съ разхвърлени изъ двЬте странв 
на патя, и държать едно разтояние повече 
отъ седемъ километра. 

Часть отъ по заможните Варненци изну
рени отъ шумния градски животъ, прекарватъ 
летото тукъ на това место, вср4дъ тая дивна 
обаятелна природа, всредъ тия хубави гъсти 
лозя. 

Тукъ човекъ се чувствува некакъ по 
другь, като че се възражда, бива бодъръ, ве-
селъ, диша легко, сърдцето се разширява и 
кръвьта ио буйно тече по жилите. Като че 
нещо те подмладява и продължава съ години 
живота. 

Една сладка миризма на парфюмъ на та
лази, талази се носи и пълни цЬлото въз
душно проссрапство, като дразни приятно 
обонянието. 

Тукъ нЬма оная задушна градска атмос

фера, която трови живота. Небето е чисто 
ясно-синьо, лазурно което въ далечното про
странство се слива съ синкавите води на 
морето. 

Чистъ прохладенъ морски вЬтрецъ лъха 
н гали лицето, провира се презъ дрехите и 
опреснява тетото. Отъ тукъ гледката е ча-

I ровна, нрбдъ тебъ се разтила морето необят
но широко, до где погледъ ти държи всЬ 
море, вода и небо. Всеки мигъ предъ окото 

I се открива нещо ново. Тежки товарни пара
ходи цеаять морските глъбини движайкя се 
на разни посоки — Бургазъ', Цариградъ, 

I Одесса, Кюстенджа и пр., а други идватъ на 
| пристанище. Кораби съ грамадни разперени 
{ криле, лутатъ се изъ морето. Малки легки 

рибарски лодки сноватъ тукъ тамъ по край
брежието. Вечерь заспиващъ съ ибсеньта на 
морето, вечно еднообразна, монотонна, шу-

| мяща, събуждашъ се пакъ съ нея, но по ни
кога но тихо, по некога ио шумно. 

Цели въ поть пие крачехме по пътя, 
като хвърляхме завистливи погледи ту къмъ 
морето ту къмъ лозята, и нема насита на
истина за изгладнелите очи и за искупнЬлото 

! сърдце. Ний се радвахме като д4ца на тия 
| обаятелни естествени хубости, съ които така 

щедро е надарила природата тия места и съ 
[които на вс4ка крачка тя магйосва, зрЬ-
| нието, обонянието и слуха. 

Човекъ би помислилъ, че тукъ се намира 
световния рай. Нема по-хубаво мЬсто на зе
мята отъ тоя кътъ. 

I Чель съмъ, па и огь мнозина съмъ слу-

[ бжде достатъченъ за постигане гонимата пель 
— водоснабдяването, безъ да се еключвать 
големи заеми и илащатъ тежки лихви. Го
вори обширно по неудобството на задължи-

| телното водоснабдяване. 
Кр. Мирски намира, че формалностите 

| по сключването на общински заеми не съ 
въпросъ на години, а това може да стане 
само за неколко месеца. Чете п. п. 4 и 5 
отъ решението на окр. съветъ № 80 отъ 
мин. год. и иска да бхдемъ последователни 
и удовлетворимъ нуждите на населението. 

От. Спировъ намира, че основата на за
ема не уяснена още. Миналата година коми
сията е била упълномощена да сключи заемъ, 
т. е. да изучи условията и докладва на съ
вета въ т. г. сесия, — работила е въ това 
направление, но не се е испело. Това може 
да сгане идната 1912 г., а за сега подържа 
предложението на пост. комисия, — да се 
почне водоснабдяването съ фондъ и, ако се 
види, че у населението има заинтересованость 
и желание да се водоснабдятъ, да се склю
чи заемъ. 

Н. Поповъ се очудва, че тия, които съ 
подържали заема, днесъ съ противъ него и 
предлагатъ фондъ. Намира, че заема не е ком-
проментиранъ, не се е правило достатъчно 
опити за реализирането му и не еж до.казани 
лошите му страни. Иска да се подържа ми
налогодишното решение на, съвета, което мо
же да баде отменено сь внесено за тая цель 
предложение, а не само съ предложението на 
пост. комисия. Протизникъ е на фонда, .защо
то съ него него не ще се постигне нищо. На
мира формалностите за сключване общински 
заеми не толкова сложни, иска да се пока-
нятъ съ окръжно общините да се праготвятъ 
за сключване заеми и едновремено да правятъ 
прениските си въ редовната сесиа-да-кама 
рата. Иска ежегодни заеми по 200 хил. лв. 
и лихвите да се плащате отъ окръга, а не 

; отъ селата. Направи следните предложения: 
1) окр. съветъ по принципъ подържа мина
логодишното решение на съвета по водоснаб-

шалъ да разправятъ за хубостите на Швей
цария, за вечпо снежните Алпийски върхове 
и за бисерните лазурни езера, в' които се къ-
иятъ слънчевите лъчи, но не ни единъ отъ 
тия мили събеседници за тоя милъ кътъ на май
ка .България, красотите на които далекъ над-
минаватъ тия на Швейцария. 

Ний сме българи, но мразимъ България, 
като заговоримъ нещо за нея ставаме отек-
чителни. Да, не обичаме България въ която 
сме- се родили и отраснали, защото, като бъл
гари не познаваме нейната красота, която тя 
крие въ своята пазва. 

I А пъкъ хубава е нашата татковина, земя, 
рай. Въ нея се преплитатъ, хубавото съ дивно
то. предесяото съ красивото. Не на праздно 
пей поета и възпева въ нея божествепното... 

„Мила родино, 
Ти си земенъ рай. 
Твойта хубость, твойта прелесть, 

I Ахъ, те немать край..." 

I Ето що казва поета на хладния разсьдъкъ 
— Ж* Еаравеловъ: „Не знамъ, но азъ желая да 
умра на най-високия върхъ на Стара-планина, 
та кога настане второ пришествие Христово, 
да стана отъ гроба да погледна на мила Бъл
гария да въздъхна та тогава' да възкръсна". 

Но ако Каравеловъ би дошелъ тукъ въ 
тоя кътъ на красотата на поезията, той си
гурно би се отказалъ, отъ първата си мисълъ, 
като би казалъ: погледналъ бихъ бурното иг
риво море н тогава бихъ възкръснал-*. 

I (Следва.) 
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дяването, 2) Да се сключвагь ежегодни заеми 
на сума, равна на тая по приготвените пла
нове и проекти, 3) За 1912 г. да се сключи 
2 0 0 хил. лв. заемъ и се употреби за всички 
околии по рано. Пост. Комисия да уговори за
ема, докладва на съвета и тоя последния да 
го сключи. Бюрото по водоснабдяването да про
дължи работата си и 4) Една комисия отъ 
техници, заедно съ пост. комисия, да проучи* 
въпроса за по евтино водосвабдявнае, въ сми-
съль, да се прокаратъ кратки водопроводи, 
да се използува населението реализирането на 
проектите и пр, 

/'. х. Еолевъ намира въпроса за прЪдре-
шенъ. Иска лихвеносенъ фондъ по образеца 
на училищния, безъ да се усилва по бюджета 
за идната година и предлага прекращение на 
дебатите. 

Гласувано, съвета прие прекращене де
батите. 

Ер. Мирски прочете предложението на 
пост. комисия, своето, състояще се отъ три 
точки и това на Г. х. Колевъ, като обясни 
всичките на и на турски езикъ. 

Раф. Николовъ иска да баде известно на 
г. г, съветниците, че, ако се приеме пред
ложението на пост комисия, ще требва да се 
увеличатъ връхнините върху прземления налогъ. 

Д. Шиковъ, — връхнините по т. г. бюд
жета съ биле 7 % , . пост. комисвя ги е на
малила въ бюджетопроекта си за 1912 г. на 
5 % , — ,ако се приеме предложението за 
фондъ и увеличението му, връхнините щ<? си 
останатъ по старому, — 7 % , следов.. насе
лението не ще плаща повече отъ това, което 
-е плащало т. г. 

Гласувано предложението на постояната 
комисия, получи болшинство и се приема въ 
«леднята форма: „фондътъ по водоснабдява
нето," който"е около 5 0 хил.-лв., следъ като 
се усили по бюджета за 1912 г„ съ сумата 
4 0 хил. лв., да се остави на разположение 
на пост. комисия, съ право да отпуща заеми 
на ония селски общини, които пожелаятъ да 

-се водоснабдятъ, и по условия и по начинъ, 
легнали въ правилника за фонда по училищ
ните заеми. Усилването на фонда съ 40 хил. 
лв. по бюджета за 1912 г. да се реализира, 
като се зачеркне направеното отъ постояната 
БОМИСИЯ намаление въ окр. връхнина, отъ 7 
на 5 % , т. е. да си остане, както е било 
по бюджета за т. г. — 7%". 

Постъпи се къмъ продължение второто че
тене на бюджетопроекта за 1912 год. 

Доклад. Николовъ чете новъ п. на парагр. 
2 9 на разхода: «Фондъ за постройка амбула
тория' въ с Градинарово — 4000 лв, 

И, Птовъ намира неуместно да се учреж-
даватъ фондове за близки цели, — такива се 
учреждаватъ за по-далечни цели и съ по-ши-
роко предназначение. Ако непремено требва 
да се построи болница въ Градинарово, то 
вместо сега да се предвижда фонда, да се 
изостави, а идната година да се предвиди нужд-
ната сума и построи болницата; но, на мне
ние е, че Градинарово е добре поставено по 
отношение съобщителните средства, а̂  трЬба 
да се помисли за села, отдалечени отъ град
ските центробе и лишени отъ съобщителни 
средства. 

Георги х. Колевг съ цифри на рхка за жи
телите на всека околия и амбулаториите въ 
техъ, прави сравнение и намира, че въ Про
вадийска околия требва да се построять още 
две амбулатории. Чете стастстически сведения 
за амбулаторни преглеждания въ Градинарово, 
което било центъръ на неколко общини и иска 
да се гласува предложения отъ бюджетарната 
комисия фондъ, за постройка амбулатория въ 
Градинарово. 

Д. Шиковъ подържа, че фондове могагь 
да се учредятъ и за по-близки цели, — на
вежда примеръ съ Каварненската болница. Не 
е противъ гласуването на сумата, ако бюд
жета позволява, не е противъ определянето 
местото, гдето ще се строи. Другъ бидь въ
проса съ Арнаутларъ, което е станало по ре-
шоние на хигиеничния съветь. Приема да се 
учреди фондъ за постройка амбулатория въ 
Провадийска околия. 

Кр. Мирски подържа мнението на г. Ши-
кова и иска да не се л&же населението отъ 
известенъ пунктъ, — следъ като се събере 
достатъчно суми въ фонда и може да се почне 
постройката, тогава да се опредЬли пункта, 
гд*то ще се строи. Приема фондъ за амбу
латория въ Провадийско. 

Георги х. Еолевъ настоява за амбулатория 
въ Градинарово, защото щели да се ползуватъ 
неколко околни общини. Иска да се гласува 
предложения кредитъ, понеже бюджетните сред
ства за известна цель, която не може да се 
реализира наведважъ. Констатира занемарепо-
стьта въ санитарно отношение на Провадйска 
околия. Иска да се гласува кредита за пост
ройка амбулатория въ Провадийско, а пункта 
да се определи оть хигиеничния съвЬтъ, ко
гато сумата бъде достатъчна за цЬльта, 

Ер. Мирски изказа желание, щото, преда 
да се гласува предложения кредитъ отъ бюдже
тарната комисия, да се погрижимъ съ увели
чение училищния фондъ,1 а за болниците да 
оставимъ да се погрижи държавата. — Съ
общи, че бюджетарната комисия е съгласна 
да се гласува кредита общо за Провадийска 
околия. 

Гласувано, съвета прие: Открива се новъ 
п. 13 къмъ парагр. 29 на разхода, — фондъ 
за постройка амбулатория въ Провадийска 
околия, съ кредитъ 4000 лв.. 

Докладва се парагр. 23 н. 16 на раз
хода. Бюджетарната комисия е увеличила тоя 
разходъ отъ 1600 на 5000 лв., т. е., вместо 
по 400, по 1250 лв. на турските уч-ща въ 
Варна, Балчикъ, Добричъ и Провадия. 

Гласувано, съвета прие п. 16 на парагр. 
23 съ 5000 лв., п. 17 е увеличеяъ отъ бюд
жетарната комисия отъ 200 на 300 лв., съ 
прибавка: на Каварненското турско училище 
100 лв., на Тюркъ-суютчушкото турско у-ще, 
Балчишко, 100 лв., на турското уч ще въ 
с Терсъ-конду, Добришко, 100 лв., на Юяузъ-
бупарското т. уч ще. Провадийско, 100 лв., 
на Аптаразашкото турско уч-ще, Провадийско, 
100 лв., на Кара-агачъ-софулареко т. уч ще, 
Провадийско, 100 лв., на Манастирското т. 
уч-ще, Провадийско, 100 ля. и на б/.лгар-
ските уч-ща въ Ески-арнаутларъ и Душъ-
будакъ по 200 лв., всички 1400 лв. 

Гласувано, съвЬта прие п. 17 отъ иарагр. 
23 съ 1400 лв. кредитъ за изброените по-
горе училища. 

П. 24 отъ парагр. 23 се докладва отъ 
Р. Ликоловъ съ следната редакция: „Помощи 
на лесовъдните два „Пролеть* въ Провадия, 
„Гора" въ Балчикъ и „БрЬстъ" въ Кавлрна, 
по 800 лв. на всЬко, всичко 2400 лв. 

• Ер. Мирски намира за полезна цЬльта, 
която преследватъ тия д-ва и наведе за при
меръ Романска Добруджа. 

Гласувано, съвета прие, п. 24 отъ пара-
графъ 23 да баде 2400 лв., съ изменение на 
редакцията, предложена отъ бюджетарната 
КОМИСИЯ. 

Докладчика Р . Николовъ съобщи, че къмъ 
параграфъ 23 е откритъ новъ пунктъ 24 
„Помощь на фонда за постройка болница въ 
Добричъ" 4000 лв. 

П. Еостодь обясни устройството н ^ ° " 
митета н средствата, съ които той р а ^ а г а -

Събощи, че миналите години не е давано ни 
каква помощь на тоя комитетъ. Моли, въ името 
на хуманостьта да се гласува тая, и така мал
ка помощь, която бюджетарната комисия е# 
предвидела. 

Кр. Мирски намира, чз Добричъ и око
лията му ех гъсто населени, съобщи, че тамь 
отъ турско време е имало болница, която е 
станала негодна и изтъкна нуждата отъ нова. 
Чете "Държ. в-къа ота 11 февруари 1909 г. 
за постройката на 35 държ болници въ се.т. 
общ. на царството, отъ които само една въ 
Варнен. окръгъ; имено въ Курть-буяаръ, — 
намира, че това е несправедливо. Иска да се 
моли държавата, чрезъ очр. управителъ, да 
изпълни дълга си и по отношение Варненски 
окр&гь. 

Окр. Управ. Жековг намира прочетения 
законъ за строенето на болници отчасти при* 
страстепъ, но не бива пъкъ да чакаме само 
отъ държавата, — и частната инициатива мо
же да стори много. Констатира нуждата отъ 
болница въ Добричъ, иска да се гласува по-
мощьта, като сжщеврЬмеио болничния коми
тетъ поиска такава и отъ Държавата. 

Шиковъ не е противъ отпущането на тая 
сума, намира я даже малка, по оспорва ре-
дътъ, по който тя се предлага. ТрМвало да 
се прочете заявлението па комитета, да се 
съобщи неговото финансово положение, а не 
така мълкомъ да се минава. Намира, че слйдъ 
такивато разяснения, може би съвЬта ще от
пусне и по-голема сума. 

Лед. х. Радоевъ обясни основите на която 
почива фонда и помоли да се отпусне по-
мощьта. (Следна) 

Спасовско Училищно Настоятелство. 

ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 44 

с Саасово, 24 Юлий 1912 год. 

Сиасовското училищно настоятелство обя
вява за знание на интересующите се, че дирн 
учитель за осповното народно училище въ 
това село, койго сгщеврЬмепно да разбира и 
баде певець ьг мЬстната църква за която 
цЬль църковното настоятелство ще му плаща 
40—50 лева месечно. 
- «Ж-с-лающитЬ да заемать горната дгьж-

иость да се отнесгть до настоятелството съ 
всички изискуеми документи. 

ИрЬдседатель: А. С.'Н-яровъ 

Секр.-Бирпикъ: Диуитрокъ. 

Шабленско Общинско 0 / с к о Управление. 

Общение 
'Дг 2391 

с ШаХа> и Юлий 1912 Г0Д* 
1 По пеУ*лваие конкуренти днесъ, Кметст

вото о(>*нва7 ч е п а *3~й Августъ т» г. отъ 
10 чу* прЬдъ обЬдъ, ще произведе следните 
ТЪГУ^Ш» съ малонадднавапе, за отдаване на 
уставчици: 1) ОсветлителввгЬ и отоплителни 

х&атериали нуждни иа общината црезъ 1912 
I год. на стойносгь 600 лева; 2) Направа фор-

менно облекло и въоружение на общинската 
I полицейска и горска стража, на стойность 250 д 
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Залогь за правоучастие въ търговете е 5 % . 
Закона за общественните предприятия е за
дължителенъ. 

Поемните условия и др. книжа, са на 
разположение въ общ. управление всеки при-
сжственъ день и часъ. 

Желающйте да наематъ горните доставки, 
могатъ да се явягь него день а часъ и над-
даватъ. 

Кметь: С. Д. НедЬлчевъ. 
Секр.-бирникъ: Ив. Георгиевъ. 

Шабленсво Селско Общинско Управление. 

О Б Я В Л Е Н И Е 

Л 2424. 

с. Шабла, 16-й Юлий 1912 година. 

Възъ основа протоколите на Шабленското, 
Гий-ормачското, Сарж-мешенекото и Кая-бей-
вьойското учил. настоятелства и на основание 
чл. 70 отъ правилника за учил. настоятоятел-
ства, дири се майсторъ комуто да се възло
жи ремонта на четертехъ училища по добро
волно съгласие. 

Сумата за ремонта е както следва: за 
ШабленсБОто основно училище 200 л., Гий-
орманскнто 175 л., Сарж-мешенското 140 л. 
и Кая-бей-кьойското 100 лв. 

Желающйте да наематъ извършването на 
горните работи да подадътъ предложенията 
си най-късно до 30 юлий т. г. и се съобра-
зятъ съ закона за обществените предприятия. 

Тържните книжа могатъ да се прегледатъ 
всеки присътственъ день и часъ въ общин. 
управление. 

Кметь: С. Д. НедЬлчевъ. 
Секр.-бирникъ: Ив. Георгиевъ. 

Ш а б л е н с к о К м е т с т в о . 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 2409. 

с Шабла, 14-й Юлий 1912 гоДнна. 

Обявява се, че подъ надзора на КМЕТСТВОТО, 
въ с. Кал бей вьой, се намира заловена „юва" 
една кобила на около 8 години, косъмъ сивъ 
и бележи: на заднята и десна кълка дамга „8". 

Ако'. стопанина и до 61 день отъ днесъ 
ве се яви съ иуждните документи к си я 
прибере, ще се продаде за въ полза ва об
щинската каса. 

Кметъ: С. Д. Неделчевъ. 
Секр.-Вирникъ: Ив. Георгиевъ. 

Шабленско Селско Общинско Управление. 

Обявление 
№ 2406 

с Шабла, 14-й юлий 1912 юдина. 

Кметството обявява, че на 17-й Августъ 
т. г. отъ 10 часа предъ обедъ, въ общинск. 
управление, ще се произведе търгъ за Про
дажбата на парцелите Ь, П, III, IV, V, VI* 
УН в VIII оть кварталъ № 24; парцелите 
I, Н и Ш оть кварталъ <№ 15 и парцелите 
I, II, Ш , VI, V и VI оть кварталъ .№ 25 

по плана на с Шабла, на доказано бедните и 
бездомни жители отъ с Шабла за застройване 
жилища. 

Първоначална цена е 2а/2 ст. на квад-
ратенъ метръ. 

Залогъ за участин въ търга е 20 лева за 
всеки парцелъ.. 

Закона за общественнитЪ предприятия е 
задължителенъ. 

Плана и др. книжа, могатъ да се видятъ 
всеки присжственъ день и часъ въ кметството. 

Кметъ: С. Д. Неделчевъ. 
Секр.-бирникъ: Ив. Георгиевъ. 

Девненско Селско Общинско Управлени. 

О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 1526. 

с. Девня, 20 юлий 1912 година. 

Обявения за днесъ търгъ, съ обявление 
№ 1294 отъ 19 м. м. публикувано въ брой 
142 на Държавйия вестникъ отъ т. г. за отда
ване на наемателъ експлоатацията на общински 
те кариери за камъни и песъкъ въ района ва 
общината, не се състоя по неявяване на кон
куренти то за същата ц4ль обявява се вторий 
пжть търгъ за 20 й Августъ т. год. отъ 2—5 
часа подиръ обедъ въ общинската канцелария 
подъ сащите условия залогь и девизъ. 

Кметъ: Юр. Л. Дуковъ 
за Секр.-бирникъ: Ив. Долапчиевъ. 

Лопушненско Селско Обгаинско Управление. 

О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 1069. 

с Лопушна 23 юлий 1912 година. 

Съгласно протокола Л? 1319 на съвета 
оть 20 того Лопушненското селско общински 
управление има честь да обяви на всички длъ
жности лица и места* че до ремонтирванието 
общинското здание въ което се помещава об
щинското управление по немание подходещо 
здание въ селото Лопушна общинското управ
ление ^е примества временно отъ 1-й идущи 
Августъ въ село Преджа общината. 

п. Кметъ: X. Юзенувъ 
Секр.-бирникъ: Г. Атанасовичъ. 

Спасовско Селско Общинско Управление. 

Обявление 
№ 2162 

с. Спасово, 6 юлий 1912 год. 

Понеже обявения съ обявление Л? 968 
т. г. търгъ не се състоя по неявявание на 
конкуренти, обявява се за знааие на интере-
сующите се, че на 27 августъ т. г. оть 2 
до 5 часа следъ пладне въ помещението на 
общинското управление ще се произведе търгъ 
съ тайно малонаддаване на предириемачъ по
строяването на амбулаторно здание за око
лийски лЬкаръ въ село Спасови. 

ПрЬдпрвятието възлиза на 21,100 лева. 
Исканий залогъ е 5 % кръгло 1055 лева. 
Желающйте да наематъ горното пред

приятие могатъ да се явять въ казаний день 
и. часъ въ с Спасово и наддавать. 

и I Членове 11 до 14 и 21 отъ закона за-
[е обществените предприятия съ задължителни.. 

Поемните условия, планъ, сметка и др., 
(- книжа могатъ да се видятъ всеки присжт-

ственъ день и часъ въ общината. 
а 

Кметъ: С. Атанасовъ 
е Секр.-бирннкъ: Димитровъ 

Тестеджийско Селско. Общ, Управление. 

ОБЯВЛЕНИЕ 
№ 931 

с Тестеджий, 17 юли 1912 г. 

На основание решението № 9. ва Ко-
пухчийското учил. Настоятелство отъ 3 юли,, 
търси се предириемачъ, който да направи по 
доброволно съгласие две стаи на Копухчий-
ското У-но Настоятелство отъ които едната 
за канцелария а аедната ва учебни пособия.. 

Предприятието възлиза на 3100 лева. 
Желающйте да наематъ извършването на 

тая работа да се явятъ въ общин. управле
ние най кдсно до края на този мееецъ. 

Закона за обществените предприятия е 
задължителенъ. 

Кметъ: М. Димитровъ 

Секр.-бирникъ: Хр. Лимберовъ 

Татаръ Махленско Училищ. Настоятекство. 

Обявление 
№ 26. 

, с Татаръ Махле, 2 юни 1912-г. 

Горньото Училищно Настоятелство търси^ 
майсторъ, на когото да Възложи по доброволно» 
съгласие, ремонта ва училищното здавие въ 
схщото село. 

Приблизителната стойность на предврия-
тието е около 400 лева. 

Желающйте да го ремонтиратъ, да се-
I явятъ най кдсно до 10 августъ т. г. и склю-

чатъ нуждния договоръ. 

Отъ Настоятелството-

Иреселенско Селско Общинско Управление-

О Б Я В Л Е Н И Е 

№ 1143 

с. Преселенци, 19 юли 1912 г. 

Обявява се за знание на интересующит& 
се, че на 20 Августъ т. год. отъ 2—5 часа. 
следъ обедъ въ канцеларията на Преселен-
ското Селско Оощ. Управление ще се произ
веде публиченъ тьргъ за отдаване подъ наемъ 
за две години считано.отъ 1 яиуари 1913 г-
до 31 декемви 1914 г. Кръчмата принадле
жаща на Василевското Основно Училище, вът
ре въ с Василево, състояща се оть кръчмаг 
изба, дюгенъ- и дамъ. 

Пърлоначална цена 200 лев̂ а. 
Исканий залогь е 5 % . 
Желающйте да взематъ участие въ търга» 

да се явятъ него день и часъ в наддавать. 
п. Кмелъ: Т. Гичевъ. 

Секр.-бирникъ: Абаджиевъ, 

Печатница на Д. Тодоровъ и С ие — Варна. 


